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Un dels valors en què es fo-
namenten els sistemes de
pensions de repartiment

és el que permet, de forma clara,
que les generacions del present
reconeguin l’esforç de les genera-
cions del passat per construir una
societat benestant i que ha per-
mès que molts dels que ara estem
en actiu puguem viure amb ga-
ranties. L’escola, les universitats, la
sanitat... són un conjunt d’ele-
ments que tenim gràcies a l’esforç
dels que ens han precedit.

Els sistemes de pensions de
repartiment, com és el cas de l’es-
panyol, funcionen a partir de les
aportacions que mensualment
fan les persones que treballen i
les empreses. Les aportacions
s’ingressen al calaix comú, que
permet, mes a mes, pagar la nò-
mina de les pensions de manera
que no hi ha un estalvi al sistema
sinó que els diners que entren
amb l’esforç dels que treballen
s’utilitzen per pagar les pensions
als que ja han treballat prou. Com
deia, és un gran valor de la soli-
daritat intergeneracional.

Aquests sistemes són soste-
nibles quan hi ha prou gent tre-
ballant que ingressi recursos al
calaix comú: quan la població ac-
tiva supera la població passiva o
perceptors de pensions. Per tant,
hi ha una relació directa entre la
sostenibilitat dels sistemes de
pensions i la salut del mercat de
treball. A més treball, i a més tre-
ball de qualitat, més resistència
del sistema. És prou conegut,
també, que el mercat de treball
català sempre ha tingut un millor
comportament que l’espanyol.
Així doncs, en lògica de funcio-
nament el sistema de pensions
català seria més sòlid i robust, o
com s’estila dir, sostenible, que el
sistema de pensions espanyol,
atès que tenim menys atur, més
activitat i més ocupació.

No només aquest factor con-
ceptual ho denota, sinó que en
dades de liquidació de pressupost
del sistema de seguretat social, les
dades a Catalunya sempre han
estat més favorables que les del
conjunt d’Espanya. El dèficit
menor en moments de crisi i l’ex-

cedent de les pensions catalanes
en moments de bonança econò-
mica explica que un 26% dels di-
ners del fons de reserva de les
pensions -la guardiola- que hi
havia l’any 2012 -de més de
66.000 milions d’euros- fos dels ex-
cedents catalans. 

El sistema de pensions a l’Es-
tat espanyol es troba en una si-
tuació complicada. Enguany el
seu dèficit pot arribar als 17.000
milions d’euros i la guardiola que-
darà a fi d’any en -2.750 milions
d’euros (sí, en negatiu) si es com-
pleix la previsió. Aquest resultat
no és derivat ni de bon tros per
l’import de les pensions que
reben els nostres pensionistes.
Les pensions no són excessiva-
ment altes a Espanya en compa-
ració amb altres països de l’entorn
europeu. El problema rau en la
partida dels ingressos. Les pen-
sions no es poden discutir. En tot
cas, cal afrontar la manera com es
paguen i això depèn de la salut
del mercat de treball. Amb un
mercat en el qual, fruit de les re-
formes laborals, es crea ocupació

de baixa qualitat, temporal i sala-
ris galdosos, la capacitat de ser
sostenible del sistema de pen-
sions espanyol és i serà molt com-
plicada. Aquesta decisió política,
presa a Madrid, condiciona la sos-
tenibilitat de les nostres pensions. 

Catalunya necessita tenir un
Estat per poder construir el seu
sistema propi de pensions. De fet,
si creem ocupació al ritme que ho
hem fet al 2016 i alhora revertim
les reformes dutes a terme per
tenir un mercat de treball més sa-
ludable, podem tenir un sistema
de pensions sostenible molt aviat
a Catalunya. Com també hi aju-
daria aprofitar les inversions en
economia i model productiu per
crear més i millors oportunitats.
La República Catalana no seria
aliena als problemes estructurals
de les societats europees -com
l’envelliment, l’increment de la
taxa de dependència...-, però ho
faria amb menys urgències i
sense les retallades amb què ho
haurà d’afrontar Espanya. 

I en tot aquest context, allò
més important és que, quan arribi

el moment de decidir, tothom ho
pugui fer sense por i amb la lli-
bertat amb què decideixen les so-
cietats lliures. Sense por a perdre
drets ni pensions. I en matèria de
pensions tothom pot estar tran-
quil que les pensions estaran ga-
rantides des del primer moment,
perquè Catalunya és prou empre-
nedora. De fet, estaran més ga-
rantides del que ho estan ara.

Josep Ginesta, secretari general
de Treball, Afers Socials i Famílies

Opinió

Una República Catalana per a unes pensions dignes 
El sistema de pensions català serà més sòlid i sostenible que l’espanyol, ja que tenim menys atur i més ocupació
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Els primers cinc mesos d’a-
quest any 2017 els furts al me-
tro van créixer un 15%. Aques-
ta xifra preocupant ha provocat
que els Mossos d’Esquadra i la
Guàrdia Urbana, en el marc de
la Mesa de Coordinació Opera-
tiva, hagin anunciat la posada
en marxa d’un pla de xoc con-
junt per reforçar la seva pre-
sència al suburbà.

L’anunci el va fer a principis
de mes el  nou cap de la Regió
Policial Metropolitana Barce-
lona dels Mossos d’Esquadra, el
comissari Joan Portals. Portals
va explicar que actualment la
policia catalana té constància de
la presència d’uns 35 carteristes

reincidents a la ciutat -actuen
sols o en grups de dues o tres
persones com a màxim-, que te-
nen com a objectiu, principal-
ment, els turistes i els congres-
sistes que passen per les esta-
cions que hi ha als districtes de
l’Eixample i Ciutat Vella. Els lla-
dres intenten robar, sobretot, te-
lèfons mòbils d’última genera-
ció i rellotges de luxe. 

FINS AL 30 DE SETEMBRE
El dispositiu conjunt de Mossos
i Urbana s’implementarà fins al
30 de setembre. Així doncs, la
presència policial creixerà no-
tablement, especialment amb
agents de paisà, ja que són els
que aconsegueixen fer la majo-
ria de detencions. En aquesta lí-
nia, Portals va recordar que
l’any passat el 53% de les de-
tencions per furts a la ciutat es

van fer per sorpresa, mentre
que en els cinc primers mesos
d’enguany aquesta xifra ha estat
del 41%. Aquest tipus de deten-
cions són importants perquè, tal
com va recordar Portals, el tes-
timoni dels agents pot servir
com a prova en un judici. Això
provoca que en els robatoris
que la víctima és un turista,
aquest no hagi d’assistir al judici
i així  s’evita que l’acusat quedi
absolt per la incompareixença de
la víctima. Aquest alt càrrec de
la policia catalana també va fer
una crida a la ciutadania a vigi-
lar quan es viatja en metro amb
accions com ara tenir controla-
des les pertinences quan hi ha
aglomeracions.

TENDÈNCIA TRENCADA
L’augment dels robatoris d’en-
guany al metro arriba després

que entre el 2009 i el 2016 s’a-
conseguís reduir un 19% el
nombre de furts, sobretot grà-
cies a la pressió policial. Aques-
ta realitat, doncs, contrasta
amb les xifres conegudes ara,
que han acabat provocant el
nou dispositiu.

Des dels Mossos d’Esquadra
consideren que la millor estra-
tègia per combatre aquest tipus
de robatoris és mantenir la que
es va posar en marxa l’any 2005
de forma conjunta amb la Fis-
calia i la Judicatura. Des de lla-
vors s’han aconseguit dictar 158
sentències que prohibeixen als
condemnats l’entrada al metro.
Això ha fet que molts carteristes
decidissin marxar de la ciutat i
ara la policia catalana vol seguir
el mateix camí.

Per tal de fer un seguiment
dels resultats de la campanya, els

Mossos d’Esquadra i la Guàrdia
Urbana analitzaran cada set-
mana el funcionament i l’evolu-
ció del pla de xoc amb l’objectiu
de fer els canvis necessaris en
funció de les necessitats que es
detectin amb el pas dels dies.
Aquest seguiment ha de per-
metre detectar si els carteristes
es desplacen cap a altres zones de
la ciutat per concentrar els seus
esforços en altres llocs, com ara
els comerços, quan comencin a
notar la pressió policial.

OPERATIU ANTITERRORISTA
Tot aquest operatiu policial,
que implica el patrullatge d’un
nombre important d’agents,
serà possible, va explicar Por-
tals, tot i que actualment el
35% dels serveis de patrulla es
dediquen al programa operatiu
específic antiterrorista.

Viatges amb risc
» Els furts al metro van créixer un 15% durant els primers cinc mesos del 2017 després d’anys baixant
» Els Mossos d’Esquadra i la Guàrdia Urbana posen en marxa un pla de xoc per evitar els robatoris

Albert Ribas
BARCELONA

El nou pla de xoc per evitar robatoris estarà en marxa fins al 30 de setembre. Fotos: TMB
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GARANTIES4“Res no podrà actuar con-
tra les persones. La victòria la farà possi-
ble la gent”. Amb aquestes paraules es va
dirigir el president de la Generalitat, Car-
les Puigdemont, al miler de persones
que van omplir el TNC el 4 de juliol per
presenciar l’acte de presentació, per part
del Govern, de les garanties democràti-
ques de l’1-O. L’exposició pública de tota
l’estructura legal del referèndum ja havia
començat el matí del mateix dia, en
aquest cas per part dels partits.

Així doncs, després de la destitució de
Jordi Baiget de la conselleria d’Empre-
sa i Coneixement, el Govern va voler en-
viar un missatge d’unitat i determinació
trencant la incertesa que envoltava el re-
ferèndum des del dia que se’n va anun-
ciar la data. “El referèndum és la garan-
tia perquè tots els catalans es puguin ex-
pressar. El seu vot decidirà”, va deixar
clar Puigdemont. 

I com s’aconseguirà això? La llei del
referèndum serà l’encarregada de donar
cobertura jurídica i garanties a tot el pro-
cés. Està previst que la seva aprovació es
faci a principis de setembre. La norma
preveu, en el seu article 4, que el Parla-
ment declararà la independència, durant
els dos dies següents, si el Sí obté més vots
que el No, mentre que si és al revés es con-
vocarien de forma immediata eleccions

autonòmiques. Les garanties de tot aquest
procés les establirà una Sindicatura Elec-
toral, que tindrà unes funcions similars
a les que normalment desenvolupa la
Junta Electoral. Aquest organisme tam-
bé tindrà l’encàrrec de buscar els obser-
vadors internacionals, que faran el se-
guiment de tot el procés de convocatòria
del referèndum per garantir el seu co-
rrecte desenvolupament.

L’altra pota clau d’aquest procés serà la
llei de transitorietat, que segons el Govern
ha de ser l’encarregada d’establir com se-
ria la separació amb l’Estat si guanya el Sí.
Es farà pública a finals de mes però tot in-
dica que només s’aprovarà un cop es co-
neguin els resultats de l’1-O.

Per tal que la ciutadania pugui conèi-
xer millor aquest procés electoral, el Govern
té previst desplaçar-se a més de 200 ciu-
tats i pobles per explicar-ne els detalls.

SENSE MÍNIM DE PARTICIPACIÓ
L’endemà dels dos actes de presentació dels
detalls de l’1-O, el vicepresident del Govern,
Oriol Junqueras, va defensar en una en-
trevista a TV3 que no s’hagi fixat un mínim
de participació per no afavorir el boicot. Se-
gons Junqueras, “no s’ha establert mai” un
mínim de participació en altres referèn-
dums, i va posar com a exemple els de la
Constitució espanyola o el de l’OTAN.

» Govern, Junts pel Sí i la CUP presenten la llei que ha de permetre tirar endavant el referèndum de l’1-O
» Puigdemont diu que la ciutadania, amb la seva participació, té el poder perquè la jornada sigui un èxit

“Ho farà possible la gent”

REFERÈNDUM4Diferents veus han ex-
pressat en els darrers mesos que l’1-O po-
dria ser una reedició de la jornada partici-
pativa que va ser el 9-N. Des del Govern,
però, defensen que això no serà així.

Els arguments per mantenir que aques-
ta votació no tindrà res a veure amb la del
novembre del 2014 són variats. En primer
lloc, recorden que l’1-O serà un referèndum
efectiu que complirà amb les garanties de-
mocràtiques de la comunitat internacio-
nal, mentre que el 9-N va ser “una consulta
popular”. Un referèndum, afegeixen des
del Govern, que serà vinculant i del qual
se n’assumirà “l’organització i les res-
ponsabilitats polítiques”, cosa que no va
passar el 9-N, ja que no era vinculant i l’or-
ganització va anar a càrrec de voluntaris. 

Tot i que la del cens és una de les in-
cògnites que encara queda per resoldre, el
Govern defensa que, a diferència de l’au-
togenerat del procés participatiu, aquesta
vegada hi haurà un cens conegut. Pel que
fa als col·legis electorals, tot i que ja hi ha
ajuntaments que han dit que no cediran es-
pais municipals, la intenció de l’executiu
és que es voti als mateixos llocs que es vota
en qualsevol altra convocatòria electoral.

Per últim, les meses electorals tindran
un llistat amb els electors i urnes conven-
cionals –s’ha iniciat el procés per comprar-
les i n’assumiran la responsabilitat Oriol
Junqueras i Raül Romeva–, mentre que el
9-N no hi havia llista. Els membres de les
meses aquest cop no seran voluntaris,
sinó que es farà un sorteig per escollir-los.

“No serà un altre 9-N”
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Creus que l’Ajuntament ha de facilitar que es pugui votar l’1-O?
Parlen els
veïns

Rocío
“Sí. Crec que el go-
vern ha d’estar a
l’altura, involucrar-
s’hi i permetre que
es voti, perquè mas-
sivament la gent vol
votar. El procés que

està en marxa no és cap ximpleria, té un
suport massiu, i han de donar-nos veu, ja
sigui per dir que sí o per dir que no.”

Pierre
“Sí. Considero que
des de l’Ajuntament
haurien de ser molt
més actius i pro-
moure el fet que la
gent pugui votar.
De fet, m’agradaria

que se’n fes més ‘publicitat’, que s’a-
nunciés i que se’ns digui quins seran els
llocs on es podrà votar.”

Carles
“És una decisió
complexa i em cos-
ta molt dir si l’A-
juntament té l’obli-
gació de fer-ho. En-
tenc que per cohe-
rència, perquè s’ha

fet altres vegades, Colau dirà que sí i crec
que seria la millor decisió. De fet, la
consulta permet votar sí i no.”

Jordi
“Hauria d’ajudar.
Crec que si des de
les institucions es
mostra més valen-
tia, la gent es cons-
cienciarà més per
participar en els as-

pectes que realment són importants. De
fet, crec que és necessari votar i que co-
mencin a canviar les coses.”

per Toni Enguix

per David Rabadà

És històric que les lleis no re-
flecteixen la justícia social. És
també un fet que sovint la
pressió social va per davant de
les decisions polítiques. I és en-
cara més evident que els inte-
ressos mouen els fils dels par-
tits que diuen representar-
nos. Doncs ara Podemos ens
en mostra un exemple inne-
gable. Aquest partit sempre
s’ha caracteritzat pel 15M, per
les mobilitzacions socials i per
la lògica moral en contra de les
lleis injustes. Desgraciada-
ment davant del referèndum
català s’ha postulat a favor de
la Constitución del 31 d’octu-
bre de 1978, tot i que aquesta
llei no la van votar ni la majo-
ria de demòcrates actuals, ni

els membres de Podemos. Per
a Podemos no és vinculant el
referèndum perquè no s’ajus-
ta a la Constitución. 

Per tant cal esperar un can-
vi de llei abans que el poble ex-
pressi què vol a través de les
urnes. En fi, què fou abans, o
la Constitución o el dret a vo-
tar? Convindrem que poder
votar va primer que la Consti-
tución. En altre cas no van po-
der existir ni la República fran-
cesa, ni la revolució bolivaria-
na. Queda clar doncs que Po-
demos es fa afí al discurs a fa-
vor de la Constitución que de-
fensen PP, Cs, PSOE, PSC i ara
també Podemos. Tots plegats
semblen diferents gossos amb
el mateix bordar. Bup!

Un diari participatiu

4Podemos no pot
Tribuna

per José Antich, director d’El Nacional.cat

4Dimissió s’escriu amb M de metro

Dilluns dia 10 de juliol ha estat
la desena jornada de vaga al
metro de Barcelona des que el
mes d'abril passat es van tren-
car les negociacions entre
TMB, l'empresa municipal, i els
treballadors. Un temps més
que raonable per exigir res-
ponsabilitats a l'equip de go-
vern de la capital catalana i
molt especialment a la presi-
denta de TMB i regidora de
Mobilitat del consistori barce-
loní, Mercedes Vidal. 

L'enquistament del con-
flicte, lluny d'entrar en via de
solució, ha allunyat totes dues
parts fins a l'extrem que, ofi-
cialment, el consistori a través
de Vidal es nega a formular no-
ves propostes confiant, segu-

rament, en el cansament dels
treballadors en vaga. 

El temps passat des que es
va iniciar la protesta i el dany
causat als ciutadans que pa-
teixen en primera persona el
desacord hauria de forçar el
consistori, per un mínim sen-
tit comú, a proposar un nego-
ciador de rang superior. És
normal que els que estan per
sobre de Vidal es neguin a
aparèixer, però és que comen-
ça a ser incomprensible del
tot la necessitat dels comuns de
fer-se invisibles cada vegada
que hi ha un problema o han
d'adoptar una decisió.

Un comunicat, interessat és
clar, de la CGT ha explicat com
entre el 1997 i el 2015 només hi

havia hagut deu dies de vaga i
des del 2016 fins ara, 25. El re-
sum és clar: 10 vagues en 18 anys
i 25 en els últims 18 mesos, el pe-
ríode Colau. Una vegada s'ha as-
solit l'equador del mandat mu-
nicipal, ja no s'hi val a parlar de
l'herència rebuda ni de la inex-
periència dels seus responsables. 

En el primer cas, perquè van
heretar una ciutat ben gestio-
nada -com, d'altra banda, l'havia
heretada Trias el 2011- i en el se-
gon, perquè els ciutadans espe-
rem solucions als problemes,
no un col·leccionable de bones
intencions. Que, a més, ràpida-
ment es desa en un calaix quan
es comença a governar.

Publicat a El Nacional.cat

@canofite: Si Colau no entiende que en
septiembre debe apoyar el referéndum y,
dicho eso, promueva libertad de voto en-
tre los suyos, su espacio se reducirá.

@txellfeixas: A Mossul se celebra una vic-
tòria costosa: milers de morts, gairebé un
milió de desplaçats i una recuperació de
mil milions de dòlars, diu l’ONU.

@gabrielguerrac: A estas alturas la pre-
gunta ya no es si Rusia trató de ayudar a
Trump a ganar. Es si Rusia quiere que se
sepa, para debilitarlo.

Opinió en 140 caràcters
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L’AVV de les Tres Torres vol que
la biblioteca Clarà no tanqui

EQUIPAMENTS4L’Associació
de Veïns de les Tres Torres va
reivindicar el passat 6 de juliol la
necessitat que la  biblioteca Cla-
rà continuï oberta després que
des de fa setmanes s’hagi espe-
culat amb el seu futur tancament
un cop la nova biblioteca de Sa-
rrià estigui enllestida.

I és que el Pla d’Equipa-
ments del Districte contempla
que la biblioteca pugui tenir
altres usos, com ara un casal de
barri i de gent gran, quan la bi-
blioteca de Sarrià, que no esta-
rà acabada abans del 2020,
obri les seves portes. Lluís Tu-
sell, president de l’Associació de
Veïns, va afirmar el passat dia
6 que si aquesta biblioteca aca-

ba tancant, seria “la primera ve-
gada que una ciutat amb 92 mi-
lions d’euros de superàvit tan-
ca un equipament cultural al
districte  amb més estudiants de
la ciutat”. Tusell va afegir que
volen que la biblioteca es man-
tingui oberta “sigui quin sigui el
futur de la Sarrià”, al mateix
temps que va reclamar “més
equipaments pel barri, per gent
gran i joves”.

Durant la compareixença,
Tusell va estar acompanyat del
regidor del Grup Municipal De-
mòcrata, Jordi Martí. Martí va
assegurar que la biblioteca és un
“equipament cultural de pri-
mer ordre i que de cap manera
en podem prescindir”.

Art | Recuperades dues obres del llegat Muñoz Ramonet
Barcelona va aconseguir recuperar a finals de juny una part molt important del llegat
de Julio Muñoz Ramonet. Es tracta de L’Anunciació, del Greco i L’aparició de la Ver-
ge del Pilar, de Goya, valorades en set milions d’euros. Després d’un “serial judicial”,

segons va afirmar  el tinent d’alcaldia Jaume Asens, les obres ja són al MNAC. 

SEGURETAT4Sarrià-Sant Ger-
vasi és el lloc de la ciutat on du-
rant el 2016 va créixer més la xi-
fra de delictes. Aquesta és una de
les conclusions de l’Enquesta de
Victimització que l’Ajuntament ha
presentat recentment, en la qual
es constata que l’Índex de Victi-
mització al districte -calcula el
nombre de persones entrevista-
des que han estat víctimes d’un o
més fets que han considerat de-
lictius - és del 26%. És a dir, més
d’una quarta part dels veïns del
districte van ser víctimes durant
el 2016 d’un o més delictes. 

Aquesta xifra suposa que al
districte l’increment respecte del
2014 (l’últim any amb dades) si-
gui de més de set punts, ja que lla-
vors l’índex era del 19,9%, cosa
que converteix Sarrià-Sant Ger-
vasi en la zona de la ciutat on més
han crescut els delictes. Aquesta
realitat també implica que el dis-
tricte se situï gairebé un punt i mig
per sobre de la mitjana de la ciu-
tat, on l’índex és del 24,9. De fet,
Sarrià-Sant Gervasi és el tercer
districte on el 2016 es van come-

tre més delictes. Només Sants-
Montjuïc (27,8%) i Sant Andreu
(26,7%) tenen un índex de victi-
mització més elevat.

EVOLUCIÓ DE LA SEGURETAT
D’altra banda, l’enquesta també
pregunta als veïns  per la seva va-
loració sobre l’evolució de la se-
guretat al districte. En aquest

cas, gairebé bé la meitat dels en-
questats, un 49,3%, consideren
que segueix igual, mentre que un
15,9% creuen que ha millorat. Per
últim, dos de cada deu, un 20%,
consideren que ha empitjorat.
Només al districte de les Corts,
amb un 24,5%, hi ha més veïns
que considerin  que ha empitjo-
rat la seguretat al seu districte.

Sarrià-Sant Gervasi, tercer districte amb més delictes durant el 2016. Foto: Arxiu

Sarrià-Sant Gervasi és el lloc 
on han crescut més els delictes
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Els pintors de Canet 22 marxen 
del local definitivament

ENTITATS4Després de mesos de
polèmica, l’associació Canet 22
Pintors van abandonar a finals de
juny el local, situat al número i ca-
rrer que els ha donat nom, on han
desenvolupat les seves activitats
durant 22 anys.

L’entitat havia viscut els últims
mesos un estira-i-arronsa amb el
Districte i l’Ajuntament després
que el passat mes d’abril rebessin
una demanda del Patronat de

l’Habitatge on se’ls instava a pagar
103.000 euros i a abandonar el lo-
cal. El desembre de l’any passat les
pintores es van negar a marxar un
cop el contracte els havia expirat.

Ara l’espai l’ocuparà La Sa-
rrianenca, entitat integrada per
cinc col·lectius de cultura popu-
lar del barri. Tot i que en un pri-
mer moment La Sarrianenca va
dir que el local era massa petit, fi-
nalment l’han acceptat.

El Centre Cívic Vil·la Urània
no obrirà fins al gener

EQUIPAMENTS4La Vil·la Urà-
nia, després de dos anys d’o-
bres, havia d’obrir aquest se-
tembre reconvertit en un Centre
Cívic. Finalment, però, l’obertu-
ra de l’espai no es farà fins al prò-
xim mes de gener. Segons va
avançar Betevé, el motiu és un
canvi en la normativa d’Hisenda
que ha obligat a repetir el concurs
públic per escollir l’empresa que
havia de gestionar l’espai junta-
ment amb la Federació d'Entitats
i l'Ajuntament.

En declaracions a Betevé,
Ester Rodríguez, de l’Associació
de Veïns Farró, ha afirmat que
s’agafen la notícia des del costat
positiu: “Ens arreglaran la cafe-

teria de mentre i el projecte d’a-
rreglar els carrers de Saragossa
i Sant Eusebi  també es farà
aquest impàs que tenim. El dia
que entrem, en principi, ja esta-
rà tot bé”.

Tot i el retard, els veïns volen
que poder començar a fer visites
per ensenyar l’espai al veïnat i
que “la gent pugui començar a
fer-se seu tot l’edifici”, ha afegit
Rodríguez.

Per últim, l’endarreriment
també afectarà la Casa Sagnier,
que està a l’espera de convertir-se
en un casal de joves un cop s’i-
nauguri el Centre Cívic Vil·la Urà-
nia, que acollirà les activitats que
es fan a la Casa Sagnier.

SUCCESSOS4Els Mossos d’Es-
quadra van detenir el passat
13 de juliol un home de 44 anys
de nacionalitat estatunidenca, i
amb domicili a Sarrià-Sant Ger-
vasi, després de ser el pre-
sumpte responsable d’haver es-
tablert un punt de venda de
droga per a tota la ciutat des del
seu pis. La detenció va ser pos-
sible després que una escola
de música del districte rebés per
equivocació  uns mobles on a
dins hi havia 10 quilos de dro-
ga procedents d’Holanda. La
droga l’havia de rebre al seu do-
micili l’home detingut. 

Els fets es remunten al 28 de
març, quan des de l’escola de
música van avisar els Mossos
d’Esquadra després de rebre
uns mobles que no havien de-
manat ni comprat i que tenien
diversos paquets de droga ama-
gats al seu interior. Un cop la
policia va revisar els mobles hi
va trobar 10 quilos de ketamina.
Els agents van determinar que
l’enviament anava destinat a
un home estatunidenc amb do-
micili a Sarrià. 

Un cop els Mossos d’Esqua-
dra van entrar al domicili del
sospitós per detenir-lo i escor-
collar l’immoble van trobar di-
ferents substàncies estupe-

faents, entre les quals hi havia
2.436 pastilles contra la dis-
funció erèctil, 70 píndoles de
marihuana, 3.270 quilos de ke-
tamina, 900 grams de MDMA,
3.028 pastilles d'èxtasi i petites
quantitats d'haixix i marihuana,
així com estris per a la venda i
distribució de les drogues.

Els agents de la policia van
poder determinar que l’home es
dedicava a la distribució d’a-
questes substàncies, principal-
ment drogues de síntesi, a di-
versos punts de Catalunya. Se-

gons els Mossos, els distribuï-
dors finals li encarregaven les
substàncies estupefaents que
necessitaven i ell feia grans co-
mandes a tercers que poste-
riorment introduïa a Barcelona
per fer-les arribar als deman-
dants.

Per últim, els Mossos d’Es-
quadra també van compro-
var que quan hi havia grans
esdeveniments a Barcelona el
detingut feia grans comandes
a tercers per poder fer vendes
més grans de droga.  

L’home detingut té 44 anys i és dels Estats Units. Foto: Arxiu

Detingut després que una escola
rebés 10 quilos de droga per error
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El tomàquet mandó de
Collserola ja està a la venda

PROXIMITAT4El tomàquet
mandó, una espècie autòctona
de Collserola, s’està comercia-
litzant des de principis de mes.
Sota la marca de Producte de
Collserola, aquest tomàquet ja es
pot trobar a diversos punts de
venda del districte i d’altres
municipis de l’entorn de la serra. 

El desembre, el mandó va re-
bre el distintiu de Producte de
Collserola. Es tracta d’una va-

rietat que feia molt temps que
no es cultivava, però la voluntat
d’un pagès, Damià Gibernet, va
fer recuperar una espècie que es
caracteritza per ser de gran
mida i tenir la pell molt fina. De
fet, pesen entre 400 grams i un
quilogram i prenen el nom de la
masia de Can Mandó. 

Un altre producte de Collse-
rola que també es vol comer-
cialitzar és el vi de Can Calopa.

La Generalitat premia Gasca,
exlíder de Barcelona Comerç
HOMENATGE4El president de
la Generalitat, Carles Puigde-
mont, va entregar el passat 10 de
juliol un premi a Vicenç Gasca,
expresident de la Fundació Bar-
celona Comerç i actual respon-
sable de Sant Antoni Comerç,
per la seva trajectòria en la de-
fensa del comerç de proximitat. 

L’entrega del guardó va tenir
lloc en el marc dels Premis a la
Iniciativa Comercial i els reco-
neixements als establiments cen-

tenaris. Puigdemont va voler
agrair “la vocació de servei a la co-
munitat” dels premiats. Pel que
fa a les botigues centenàries guar-
donades, el líder de l’executiu ca-
talà va destacar la “filosofia i es-
perit” que mantenen aquests co-
merços. A més, Puigdemont va
assegurar que les “ciutats que per-
den comerç, perden ànima, es-
perit”, en relació a la difícil si-
tuació que ha viscut el sector
durant els últims anys de crisi. 

INICIATIVA4Les botigues de la
Fundació Barcelona Comerç
que compleixin amb les bones
pràctiques comercials podran
lluir un distintiu que les acredi-
ti com a tal. Es tracta de la ‘Q de
Comerç de Qualitat’, la qual
serà atorgada a aquelles botigues
que compleixin amb uns requi-
sits concrets. Així es va anunciar
el passat dilluns 17 de juliol al
Centre cívic Pati Llimona durant
la presentació d’aquesta inicia-
tiva comercial. 

Aquestes condicions tenen a
veure amb les pràctiques que
tot bon comerciant ha de garan-
tir a les seves botigues. Entre al-
tres, caldrà que l’establiment
mostri el seu horari d’obertura
quan estigui tancat, que el preu
dels productes estigui visible i si-
gui fàcilment identificable, que es
lliuri sempre un tiquet per cada
compra, que hi hagi a l’abast
fulls de reclamació o complir
amb la normativa vigent de po-
lítica lingüística, entre altres.

D’aquesta manera, el distin-
tiu informarà els consumidors

que l’establiment on està fent les
seves compres és un referent de
qualitat comercial a la ciutat,
que compleix amb la normativa
i que vetlla per oferir millor ser-
vei als clients. 

Tot plegat es va poder com-
provar durant la presentació del
17 de juliol, on van assistir els
membres de la junta de la fun-
dació i representants munici-
pals i del Govern, entre altres la
regidora de Comerç, Montse-
rrat Ballarín. El president de la
fundació, Salva Vendrell, va

agrair al seu vicepresident i líder
de Creu Coberta, Lluís Llanas,
haver cedit el projecte, després
d’arrencar-lo fa 20 anys, per tal
que tots els comerciants de la
ciutat se’n beneficiïn. Llanas,
per la seva banda, va dir que “el
que està ben fet cal compartir-
ho” i va donar pas al Defensor
del Client de la fundació, Lluís
Álvarez, que va explicar les ca-
racterístiques de la ‘Q’. Ballarín,
per últim, va lloar el projecte i va
felicitar la fundació per l’esforç
a l’hora d’impulsar-lo. 

Un moment de la presentació de la iniciativa. Foto: Línia Sarrià-Sant Gervasi

Una ‘Q de Qualitat’  per a les
bones pràctiques comercials

Tendència | Catalunya, segon lloc de l’estat on és més car comprar ‘online’
Segons assenyala un estudi de Soysuper, Catalunya és el segon lloc de l’estat on és més car comprar 
per internet, per darrere de les Illes Balears. Per contra, la comunitat autònoma més barata per fer 

compres a la xarxa és Galícia, seguida de Múrcia, Extremadura, Madrid i Andalusia. Barcelona, per la 
seva banda, és la quarta província més cara d’un rànquing que encapçala la manxega Ciudad Real.  
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Fa alguns dies s’ha propagat una
notícia que diu que l’Ajuntament de
Barcelona, el govern d’Ada Colau,
s’hauria plantejat la possibilitat de
tancar la biblioteca Clarà, l’únic
equipament municipal del barri de
les Tres Torres, juntament amb el
mercat municipal, una vegada obri
la nova biblioteca de Sarrià.

El Grup Municipal Demòcrata
de Sarrià-Sant Gervasi s’oposa
frontalment a aquesta possibilitat.
El barri de les Tres Torres té un
gran dèficit d’equipaments i en cap
cas es pot acceptar la pèrdua d’un
servei com el que dóna la biblioteca
Clarà.

Per aquest motiu, el 6 de juliol,
el Grup del PDeCAT a Sarrià-Sant
Gervasi, de la mà de l’Associació de
Veïns de Les Tres Torres, va fer
una roda de premsa al jardí de la
mateixa biblioteca Clarà per exigir
que no es tanqui, ni ara ni en el
futur. I alhora vam denunciar que
el projecte de la biblioteca de Sar-
rià ja acumula dos anys de retard.

El regidor del PDeCAT i president
del Consell del Districte, Jordi
Martí, ha denunciat que “Sarrià-
Sant Gervasi, amb Colau, torna de
nou a la cua del rànquing de dis-
trictes de la ciutat”. Sarrià-Sant
Gervasi és un territori amb grans
actius i grans oportunitats, però
també amb necessitats i dèficits. El
Pla d’Inversions de l’Ajuntament
2016-2020 el situa en darrer lloc
del rànquing amb 45,2 milions
d’euros, lluny de la mitjana de la
ciutat, de 112 milions.

“Aquesta manca d’inversions té
una conseqüència directa sobre
els serveis i les prestacions que
rebem els veïns del districte.
Patim una greu manca d’equipa-
ments municipals o d’habitatges
de protecció. Per exemple, el nou
centre cívic de Vil·la Urània, al
barri del Farró, és un projecte

aprovat i impulsat durant el man-
dat de l’alcalde Trias. I fa pocs dies
hem conegut que s’ha produït un
increment del 6% en el nombre de
furts al districte, el més alt de tot
Barcelona”, explica Jordi Martí.

“Hem perdut dos anys, però en
tenim dos per davant i necessitem,
entre tots, reclamar l’atenció i els
recursos que ens mereixem els
veïns de Sarrià-Sant Gervasi”, ha
conclòs Martí.

Sarrià-Sant Gervasi
Sarrià-Sant Gervasi, 
amb Colau, de nou a la cua

Defensem la
biblioteca Clarà

PDECAT Sarrià-Sant Gervasi

@PDeCATsstg sarriasantgervasi@partitdemocrata.cat

segueix-nos

El portaveu del Grup Municipal De-
mòcrata a l’Ajuntament, Joaquim
Forn, ha exigit a l’alcaldessa Ada
Colau un compromís ferm amb la

celebració del referèndum que ens
permeti votar el pròxim 1 d’octu-
bre. “S’han acabat les ambigüitats:
o estem a favor de la democràcia i

del dret a decidir o estem a favor
de l’immobilisme i la reacció.
Vostè tria”, ha dit Forn.

En el darrer Ple municipal a la
casa gran, l’Ajuntament de Barce-
lona va rebutjar una proposta del
PP que pretenia comprometre el
consistori de la capital catalana a
no donar suport ni pro po r cionar
mitjans ni personal municipal per
fer possible el referèndum sobre
la independència de Catalunya que
convocarà el Govern de la Genera-
litat l’1-O. Però per a Joaquim
Forn, “ja no en tenim prou amb re-
butjar les propostes del PP”. A
parer de Forn, “l’Ajuntament i el
seu govern municipal no poden
restar aliens a aquesta reivindica-
ció nacional i a aquest moment
històric. Barcelona, capital de Ca-
talunya, ha d’estar al capdavant del
país. I cal demostrar-ho explicitant
un clar suport al referèndum”.

Joaquim Forn i el PDeCAT diuen
a l’alcaldessa Colau que “ara, quan
ja coneixem per boca del president
Puigdemont i del Govern de la Ge-
neralitat els detalls d’aquest refe-
rèndum, quan ja se’ns han exposat
totes les garanties democràtiques i
de participació que inclou per fer
possible la seva celebració, des
d’aquest moment necessitem del
govern de la ciutat el màxim com-
promís. Màxim compromís perquè
els barcelonins puguem votar.
S’han acabat les ambigüitats i els
càlculs polítics: o estem a favor de
la democràcia i del dret a decidir o
estem a favor de l’immobilisme i
la reacció. Alcaldessa Colau, vostè
tria”. Forn conclou assegurant
que “el pròxim 1 d’octubre vota-
rem. Ningú ens aturarà, perquè
com diu el president Puigdemont:
no hi ha prou Estat per aturar
tanta democràcia”.

Jordi Martí
Regidor del PDeCAT 

i president del Consell 
de Sarrià-Sant Gervasi

Forn exigeix compromís a 
Colau per permetre votar l’1-O 
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El turisme supera l’atur com el principal problema de la ciutat, segons l’últim Baròmetre BCN

Preocupats pel turisme
SOCIETAT/ El turisme s’ha convertit en la
principal preocupació dels veïns de la ciutat.
Aquesta és la principal conclusió que s’obté
del darrer Baròmetre BCN semestral, una
eina mitjançant la qual l’Ajuntament con-
sulta telefònicament, entre altres temes, els
assumptes que més preocupen els barcelo-
nins. Els resultats de l’estudi els va presentar
el primer tinent d’alcaldia Gerardo Pisarello
el passat divendres 23 de juny. Segons el ba-
ròmetre, el turisme representa el problema
més greu per al 19% dels enquestats, men-
tre que l’atur, que habitualment era el prin-
cipal tema de preocupació dels veïns, cau a
la segona posició amb un 12,4%.

Una de les primeres reaccions que s’han
conegut després de la publicació de les
dades és la de l’Assemblea de Barris per a un
Turisme Sostenible (ABTS), que considera
que “el relat feliç del turisme com a motor
desitjable de l’economia de la ciutat, supo-
sat portador de riquesa i d’ocupació, ha
mort i ha de ser enterrat”. Aquesta “mentida”,
segons l’ABTS, s’ha venut a través de “la re-
petició propagandística des de diverses ins-
titucions públiques i els lobbies privats”,
però consideren que només ha aportat “ri-
quesa per a l’empresariat, llocs de feina
híper precaritzats i misèria per a la població”.

En el mateix text, l’ABTS assegura que a
l’hora de definir un model de ciutat sempre
s’hauria de defensar la prioritat dels drets so-
cials i contraposa aquest fet amb la situació
que consideren que s’està produint a Barce-
lona, en la qual “el sector turístic està des-
truint drets individuals i col·lectius per tal
d’augmentar els seus guanys”, cosa que, ar-
gumenten, s’ha vist agreujada en els darrers

anys amb la “demostrada expulsió de veïnat
provocada per la proliferació d’allotjaments
turístics”. Això, segons l’ABTS, se suma a al-
tres factors com la saturació de carrers i pla-
ces, de la xarxa de transport públic i els
problemes ambientals, però apunten la
“hiper-turistització” de Barcelona com el
problema més greu que fa que els ciutadans
perdin cada cop més drets i que acabin obli-
gats a abandonar els seus barris.

Per solucionar-ho i encetar un període
de decreixement turístic, l’ABTS creu que
cal deixar d’invertir diners en la promoció
del turisme a la ciutat i exigeix el desman-
tellament de Turisme de Barcelona i la seva
substitució per “una Agència Municipal de
Turisme, encarregada no ja de la promo-
ció sinó del control ferri d’un sector insa-
ciable”. L’assemblea clou el seu text
incidint que “davant un sentir social palès
i un creixement turístic cada vegada més
accelerat, calen mesures contundents i
dràstiques per revertir la situació”.

‘BARCELONA NO ESTÀ EN VENDA’
Algunes d’aquestes demandes de l’ABTS,
però, ja es van reivindicar el passat 10 de
juny en la manifestació anomenada Barce-
lona no està en venda, que diferents enti-
tats veïnals i sindicals van convocar pel
centre de la ciutat per protestar contra l’es-
peculació immobiliària que consideren
que pateix la ciutat.

Més de 3.000 persones van anar des
de la plaça Universitat fins a les Drassanes
reivindicant, entre altres, l’habitatge asse-
quible, l’aturada de l'especulació i la limi-
tació dels preus del lloguer.

QUEIXA/ Nou clam per reivindicar unes residències
públiques i dignes per a la gent gran. El passat dimarts
27 de juny, la plataforma SOS Gent Gran BCN va  convocar
una nova acció per reivindicar el que consideren que han
de ser els mínims exigibles en les residències públiques
que hi ha a la ciutat. L’entitat denuncia que aquestes re-
sidències assistides estan gestionades “amb ànim de lu-
cre” i que la seva filosofia és “guanyar com més diners mi-
llor, escatimant tot el possible en el personal, sous, ma-
terial...”. Més d’11.200 persones, algunes amb un alt
grau de dependència, viuen en aquests equipaments.

Sota el lema La gent gran ha de viure amb dignitat!, des-
enes de persones es van concentrar a les 10 del matí al
número 332 del carrer Llull, al barri de Diagonal Mar i el
Front Marítim del Poblenou, i van anar fins a les portes
de la conselleria de Treball i Afers Socials, al número 266
del passeig del Taulat. 

La reivindicació va viure un nou episodi a principis de
juliol, quan SOS Gent Gran i els familiars dels usuaris de les
residències assistides gestionades per OHL van mantenir una
reunió amb representants del departament de Serveis So-
cials. De moment, les postures continuen distanciades, tot
i que està previst que el dia 27 d’aquest mes hi hagi una nova
trobada a la qual hi assistirà la consellera Dolors Bassa.

SOS Gent Gran torna a mobilitzar-se
per reclamar unes residències dignes SALUT/La Federació d'Associacions de Veïnes i Veïns de Bar-

celona (FAVB) ha fet pública la seva disconformitat després
de l'inici de la tramitació de l'Avantprojecte de llei de fór-
mules de gestió de l'assistència sanitària que el Govern va
aprovar el passat dimarts 20 de juny.

La comissió de Sanitat de la federació desconfia que sota
el paraigua de la denominació “sense ànim de lucre”, la con-
selleria que encapçala Toni Comín vulgui incloure en el sis-
tema públic de salut empreses i fundacions que la FAVB con-
sidera “poc transparents”. La federació tampoc aprova
que en els centres públics es pugui fer activitat privada.

La FAVB aprofita el comunicat de rebuig per sol·licitar
una reunió amb el conseller Comín i avisa que està dis-
posada a “promoure mobilitzacions ciutadanes” per tal que
aquesta tramitació s’aturi.

La FAVB rebutja la futura llei
sobre l’assistència sanitària
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POLÈMICA/ El futur de l’espai de Germa-
netes, al barri de la Nova Esquerra de l’Ei-
xample, ha generat una col·lisió de
postures entre un grup de veïns partidaris
d’aturar les obres que s’hi estan fent i el
manteniment del conjunt de l'espai com
una zona verda i l'Associació de Veïns de
l'Esquerra de l'Eixample, que des de fa
molts anys ha reivindicat la construcció
d’un institut, una escola bressol, d’habitat-
ges socials, d’un centre de dia i d’una zona
enjardinada, entre altres equipaments que
estan projectats en aquest interior d’illa.

L’associació de veïns considera que la
construcció de tots aquests serveis és vital
per “atendre les necessitats socials del barri
i preservar la convivència del veïnatge” i re-
soldre les urgències que arrossega el barri

en la demanda de “places d’ensenyament
públic, d’atenció a la gent gran o de la cre-
ació d’habitatge social de lloguer, lluitant
contra l’especulació immobiliària que està
expulsant del barri veïnes i veïns amb ren-
des baixes”. De fet, els veïns consideren
que la creació d’aquests equipaments són
“cabdals per cohesionar el barri”.

Els veïns acaben el seu text assegurant
que “més enllà de les intencions o la bona
fe del grup promotor d'aquestes al·lega-
cions, la no realització dels equipaments
de Germanetes només interessa els espe-
culadors immobiliaris”  i asseguren que la
creació d’equipaments i l’aplicació de po-
lítiques mediambientals serioses són dos
elements imprescindibles per garantir les
millors condicions de vida al barri.

Discrepàncies a l’Eixample sobre els
equipaments a l’espai de Germanetes

CULTURA/ Entre els dies 7 i 9 d’a-
quest mes, l’associació cultural Ar-
tixoc va fer una representació
teatral anomenada En temps del
Sr. Muñoza Can Batlló, al barri de
la Bordeta de Sants-Montjuïc.

L’espectacle va tenir un for-
mat original interactiu i es va fer
en cinc escenaris diferents, re-
partits pels terrenys de la fàbri-
ca. L’obra, escrita en clau d’humor
però amb una sòlida base his-
tòrica, se centra en plena dicta-
dura franquista, en l’època en
què l’empresari Julio Muñoz Ra-
monet va adquirir Can Batlló,
l’any 1943, mentre que Europa es
dessagnava immersa en la Se-
gona Guerra Mundial.

Una obra de teatre
per recordar com
era Can Batlló

PUBLICACIÓ/ El passat dia 12 de
juny, un dia abans que es com-
plissin els dos anys d’Ada Colau
com a alcaldessa de la ciutat, la
FAVB va publicar una nova edició
de la revista Carrer, que en les se-
ves pàgines centrals fa un repàs
crític a la primera meitat de man-
dat de Barcelona en Comú.

La portada del número 144
de la revista centra la seva mira-
da en l’aturada de les obres de les
Glòries i altres temes destacats
són el cas Palau o la mobilització
veïnal de Nou Barris per denun-
ciar el profit que vol treure l'ex-
trema dreta del conflicte per l'o-
bertura d'un centre religiós islà-
mic al barri de Prosperitat.

‘Carrer’ repassa 
els dos anys d’Ada
Colau a l’alcaldia

‘Fem nostre l’espai de la Model’
aplaudeix el tancament del centre

REIVINDICACIÓ/ La Model ja
forma part de la història de la ciu-
tat. El passat 8 de juny, els últims
reclusos que hi havia a la presó
van abandonar el centre i, quan
només faltava un dia perquè es
complissin 113 anys de l’aniver-
sari de la seva inauguració, la
presó va tancar les seves portes.
Un dels actors que ha celebrat el
tancament del centre penitenciari
és Fem nostre l’espai de la model,
que es va reunir la tarda anterior a
la clausura del penal. Aquesta en-
titat havia reivindicat que la presó
feia quatre dècades que estava
obsoleta i era un dels principals
defensors del trasllat dels presos,
de la clausura del centre i del rea-
profitament del seu espai. 

En un comunicat, l’entitat
mostra la seva satisfacció “perquè
hagi arribat aquest dia” i apunta el
conveni que l’Ajuntament i la Ge-
neralitat van signar a principis
d’any com a eina imprescindible
perquè s’hagi satisfet la seva prin-
cipal demanda. Tot i això, l’entitat
assegura que volen ser “agents
actius del procés que ara s’obre,
treballant al costat de la Genera-
litat i de l’Ajuntament, amb ca-
dascú en relació a les seves
respectives competències”.

I és que ara, segons expliquen,
toca treballar per “aprofitar” les
dues illes que s’alliberaran a l’Ei-
xample quan s’acabi d’enderrocar
la Model (els treballs per tirar a
terra l’antic edifici van començar
a finals de març i avui en dia en-
cara continuen). 

Fem nostre l’espai de la Model
explica que, amb el centre tancat,

“conflueixen tres dinam̀iques rei-
vindicatives”. Per una banda, exis-
teix la necessitat de crear una
gran zona verda per a una part de
la ciutat tan edificada i densa-
ment habitada com és el barri de
la Nova Esquerra de l’Eixample.
Paral·lelament, cal afrontar algu-
nes de les mancances en equipa-
ments pub́lics per als veïns del
barri i, en última instància, creuen
que cal crear un espai de
memor̀ia del que ha significat la
presó Model en els seus 113 anys
d’història.

Per això, i com a darrera peti-
ció, Fem nostre l’espai de la Model
demana l’obertura “d’un proceś
participatiu, que no s’allargui en
el temps pero ̀permeti actualitzar
en el que sigui necessari el Pla Di-
rector del 2009, revisant a l'alca̧
les previsions de zona verda i
equipaments, en la mesura que
l’Ajuntament disposa tambe ́ de
l’espai del carrer Nicaragua que la
Generalitat es reservava llavors
per a usos terciaris, mai acceptats
pel veïnat”.

La plataforma ja va fer una
festa reivindicativa a finals de
maig a l’espai recuperat en la
cruïlla dels carrers Rosselló i En-
tença, en la qual van pintar un
grafiti i van plantar un tòtem en
el qual explicaven les seves rei-
vindicacions. Diferents associa-
cions de veïns, culturals i de
memòria, entitats juvenils, sindi-
cats, consells, cooperatives i fun-
dacions integren Fem nostre
l’espai de la Model, que tot i que ja
ha vist satisfeta la seva gran de-
manda, encara té feina per fer.

HABITATGE/ Els Jardins de Mont-
serrat, al barri de l’Esquerra de l’Ei-
xample, van ser l’escenari de la se-
gona assemblea del Sindicat de
Llogaters, que es va celebrar el
passat dia 30 de juny.

L’activitat principal d’aquesta
segona assemblea va ser el taller
La LAU ens fa la vida impossible, en
el qual es va explicar de manera
senzilla com funciona la Llei d’A-
rrendaments Urbans i com afec-
ta les persones que viuen en rè-
gim de lloguer. 

El Sindicat també va partici-
par en una acció reivindicativa
contra l’especulació immobiliària,
juntament amb Fem Sant Anto-
ni, el passat dilluns dia 3.

El Sindicat de
Llogaters celebra la
segona assemblea
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DIJOUS 27 DE JULIOL
00:30 Esbojarrats, com sempre, Hotel Co-

chambre adaptaran clàssics del pop rock
nacional amb el seu segell d’humor incon-
fusible. / Sala Luz de Gas.

DIVENDRES 21 DE JULIOL
18:00 Millor que nou: anem de picnic! és el nom

del taller en el qual s’aprendrà a fer els ele-
ments bàsics per anar de pícnic. / Casal de Ba-
rri Can Rectoret.

18 I 25 DE JULIOL
17:30 Els dos darrers dimarts del mes, la pro-

fessora Anna Tullerols s’encarregarà d’un
taller anomenat Passejades fotogràfiques. /
Centre Cívic L’Elèctric. 

FINS AL 26 DE JULIOL
Matí-Tarda Fibromialgia, conviviendo con ella

vol ser un homenatge a les persones que pa-
teixen aquesta patologia a través de les
obres de Manoli Tapias i Mercè Guiu. / Cen-
tre Cívic Can Castelló.

FINS AL 31 D’AGOST
MatíCollserola: sis mirades és el nom de l’exposició

fotogràfica sobre el Parc Natural que presenta
la mirada diferent de sis fotògrafs. / Consor-
ci del Parc Natural de la Serra de Collserola.

DIMARTS 18 DE JULIOL
12:00 En el marc del cicle Sortim del cau, el grup

de mares La Tribu ha preparat una sortida de
dinar on tothom portarà coses de pícnic. / Cen-
tre Cívic Sarrià.

DIMARTS 25 DE JULIOL
17:30 Contes de lletraferits és el nom de la ses-

sió de narracions del cicle Lletra petita - Sac
de rondalles que coordinarà Raquel de Manuel.
/ Biblioteca Sant Gervasi - Joan Maragall.

TOTS ELS DIMARTS
Matí Aquest mes s’acabaran les activitats del ci-

cle Activa’t als parcs de Barcelona que s’han
dut a terme des del setembre. / Jardins de la
Vil·la Amèlia.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Arriba la sisena edició del Tibidabo Mà-
gic, que fa que el parc d’atraccions s’om-
pli de màgia durant els caps de set-
mana. / Tibidabo.

El Tibidabo celebra la sisena
edició del ‘Tibidabo Màgic’

Tot el mes

El professor Diego Molina s’encarregarà
d’aquest taller de tres sessions ano-
menat De la nevera a la taula on s’a-
prendrà a preparar receptes fresques
i fàcils. / Centre Cívic Vil·la Florida.

Receptes fàcils de preparar:
‘De la nevera a la taula’

Del 18 al 20 de juliol a les 10:30

Tot a punt per al setè
Barcelona Yoga Conference

Del 20 al 24 de juliol

La ballarina i coreògrafa Anna Borràs
presenta l’espectacle Ayro, amb la
música de Joel Fuguet i Maria Galán.
/ Centre Cívic Vil·la Florida.

La coreògrafa Anna Borràs
presenta l’espectacle ‘Ayro’
Dimarts 18 de juliol a les 20:00

Una de les trobades de ioga més
grans d’Europa, el Barcelona Yoga
Conference, se celebrarà al districte. /
Centre Educatiu Sagrat Cor-Sarrià.

FUTBOL4Compte enrere per-
què la pilota torni a rodar per al
CP Sarrià. El passat dia 7, la Fe-
deració catalana de futbol va
fer oficial el calendari dels sis
grups de Segona catalana per a
la temporada que ve, de mane-
ra que l’equip, el cos tècnic i l’a-
fició ja pot començar a organit-
zar-se els caps de setmana a
partir del 3 de setembre.

I és que serà el primer diu-
menge del novè mes de l’any
quan els homes de Marc Fer-
nández encetaran la seva sego-
na temporada consecutiva a la
categoria. El conjunt vermell
començarà el curs a domicili, al
Maresme, visitant el municipal
Sot de Bagueny de l’Atlètic Sant
Pol. El primer partit a casa, al
municipal de la Vall d’Hebron,
serà el següent cap de setmana
i serà el primer derbi de la ciu-
tat de la temporada contra un
dels equips que ha pujat de ca-
tegoria, l’Atlético Piferrer de
Nou Barris.

La lliga s’aturarà el 17 de des-
embre per les vacances de Nadal

i la primera volta s’acabarà el cap
de setmana del 14 de gener de
l’any que ve. Set dies després co-
mençarà la segona volta, que s’a-
llargarà fins al 27 de maig. L’úl-
tim partit de lliga serà a casa con-
tra el CF Argentona.

ELS VETERANS, CAMPIONS
El primer equip tornarà a la fei-
na per preparar el nou curs,
però qui ha acabat la tempora-

da 2016-17 amb un gran regust
de boca és l’equip de veterans del
club, que el passat dia 1 es va pro-
clamar campió de la lliga de so-
cis veterans del Barça. Els sa-
rrianencs van guanyar la final,
que es va jugar al Camp Nou, per
1-2 contra l’equip Stoichkov (en
el qual, entre altres, jugava l’ex-
directiu del Barça Toni Freixa).
És la sisena lliga de veterans per
al conjunt sarrianenc.

El CP Sarrià ja coneix el
calendari del curs 2017-18

Ioga | El districte acull un congrés continental
Entre els dies 20 i 24 d’aquest mes, el Centre Educatiu Sagrat Cor-Sarrià serà

l’escenari del setè Barcelona Yoga Conference, un congrés europeu amb més de
1200 participants i en el qual s’organitzaran activitats i tallers per a practicants

de totes les edats amb mestres i experts que arribaran d’arreu del món.

L’equip segueix a Segona catalana un curs més. Foto: CPS

Les sincronistes del Kallipolis
ja competeixen a Budapest

SINCRONITZADA4Berta Ferre-
ras i Paula Ramírez ja s’han llen-
çat a l’aigua a Budapest. Les sin-
cronistes del CN Kallipolis són a
la capital hongaresa disputant
els 17ens mundials de natació i ja
han debutat en diferents proves.

Ferreras ha estat la seleccio-
nada per a les proves de duet
mixt amb Pau Ribes i han acon-
seguit una cinquena posició en la
prova de duet mixte lliure. La sin-

cronista del Kallipolis i el neda-
dor del Granollers van repetir la
cinquena plaça en la final del
duet mixte tècnic.

Per la seva banda, Ramírez
també es va quedar dues posi-
cions per darrere del podi en la ru-
tina de duet tècnic, que va fer amb
Ona Carbonell. Les russes van
aconseguir la victòria, seguides de
la Xina i Ucraïna, mentre que les
japoneses van ser les quartes. 

Bons resultats per als 
tennistes del CT Barcino

TENNIS4Un títol i un subcam-
pionat més. En les darreres set-
manes, Victoria Jiménez i la his-
pano-moldava Cristina Bucsa
han portat més medalles a les vi-
trines del CT Barcino.

Durant el primer cap de set-
mana d’aquest mes, Jiménez va
proclamar-se campiona d’Es-
panya en categoria aleví a Pam-
plona després de plantar-se a la fi-
nal i derrotar Ariana Geerlings per
6 a 0 i 6 a 2.

Per la seva banda, Bucsa es va
penjar la plata per parelles a l’ITF
Women's de Getxo que es va dis-
putar durant el cap de setmana
del 8 i el 9 d’aquest mes. Fent
equip amb Noelia Zeballos, va
perdre per 6 a 2 i 6 a 4 contra la
parella formada per Andrea Gá-
miz i Aleksandrina Naydenova.

L’altra gran notícia per al club
va ser que la seva exjugadora
Garbiñe Muguruza va guanyar el
seu primer Wimbledon.
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Totes les enquestes i estudis de-
mostren que una de les grans pre-
ocupacions dels veïns i veïnes de
Sarrià – Sant Gervasi és la mobilitat.
Esquerra Republicana sempre ha
defensat que era el dèficit més im-
portant que pateix el districte, i és
per això que els republicans vam fe-
licitar l'interès del govern del Dis-
tricte per impulsar un Pla de
Mobilitat. ERC va demanar un estudi
acurat, que contemples problemes
generals en l'àmbit de Sarrià – Sant
Gervasi, però també que tingués la
capacitat de detectar les particula-
ritats de cada barri.

A l'estudi fet pel Districte, però, li
ha mancat un contacte de punt de
partida amb el veïnat, cosa que ha fet
que ara, quan s'ha presentat, ens
hàgim trobat amb uns Consells de
Barri plens de queixes de veïns i ve-
ïnes. Tot i reconèixer que l'estudi és
acurat, manca un bloc important de
solucions. Ha estat recorrent escoltar

"n'estem al cas però no està previst
resoldre-ho en aquest mandat"
aquests darrers mesos.

En un districte on el metro és in-
existent -esperem que l'L9 pugui ser
una realitat-, tot i tenir un magnífic
servei per part dels FGC, cal suplir
aquestes carències amb la xarxa de
bus. Si bé és cert que la nova xarxa de
bus ha d'arribar a moltes més zones

del districte, encara hi ha racons i con-
nexions impossibles de fer. És aquí on
l'Ajuntament hauria d'apostar per po-
tenciar el servei de bus de barri -con-
nectant, per exemple, Galvany i el
Farró amb els seus CAP i serveis bà-
sics, com ERC hem demanat des de fa
temps-. Per tant, més enllà d'un bon
estudi, cal una bona planificació i ca-
lendari de les solucions.

L’ètica en política és bàsica. És habi-
tual, exercint de conseller municipal,
trobar-te amb dos tipus de frases:
“Tots els polítics són iguals” i “No
sembles polític”. La primera, en un
principi, en negatiu; la segona, en
positiu, com a elogi. La veritat, però,
és que no tots els polítics són iguals
i ERC ho demostrem sense corrup-
ció en 86 anys d’història. Sobre la se-
gona, s’agraeix, intentarem seguir
“no semblant polític” per fer la millor
política possible. Per seguir canviant,
des de l’ètica política, aquest dis-
tricte, aquesta ciutat.

Guillem Casals
Conseller de

districte d’ERC a
Sarrià-Sant Gervasi

Sarrià-Sant Gervasi
ERC vol un Pla de Mobilitat que
compti amb l’opinió dels veïns 

ERC força l’aprovació d’un codi ètic 
que no permetrà contractar familiars

El darrer ple municipal de l’Ajuntament de
Barcelona va donar llum verda al codi ètic i
de conducta, la norma que fixa els principis
de bon comportament i transparència al
consistori. Esquerra Republicana ha contri-
buït de manera decisiva a l’aprovació del
codi, amb un punt que fixa que cal “abste-
nir-se de nomenar personal amb qui pugui
haver-hi conflictes d’interès familiar”. Els re-
publicans entenen que “l’ètica no pot limi-
tar-se al que diu la llei, sinó que ha d’anar
més enllà”. 

Instants després de l’aprovació del codi
ètic, el tinent d’alcalde Jaume Asens va as-
segurar als mitjans que l’aportació d’ERC no
canvia res, i que en el cas del personal de
confiança “l’elecció és lliure”. Asens, per tant,
deixava la porta oberta a seguir contractant
familiars. El portaveu republicà a l’Ajunta-
ment, Jordi Coronas, va respondre assegu-
rant que “si algú renuncia a l’ètica
emparant-se en cap llei, quedarà retratat”.
Coronas va demanar que el codi ètic s’apliqui
també retrospectivament en aquells casos
on hi ha hagut conflicte d’interès familiar.
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